
 

 

Bestyrelsesmøde i Friluftsrådet Vendsyssel onsdag den 25. januar 2023 kl. 17.00-19.45 på 

Rådgivningscenter Nord, Aalborgvej 92, Hjørring 

Deltagere: Thomas, Betty, Benjamin, Hanne, Jens   

Fraværende: Bo 

 

Referat 

1. Godkendelse af dagsorden 

Den blev godkendt. Forud for den egentlige dagsorden blev sammensætningen af bestyrelsen efter 

årsmødet diskuteret. Målet er at få flere med. Thomas oplyste, at det nu er muligt at få deltagere med, som 

er 15 år eller derover. Og for de tre store kommuner i Friluftsrådet Vendsyssel kan der eventuelt være to 

kommunekoordinatorer. Desuden kan man undersøge om det er muligt at finde en administrator for en 

facebook gruppe for det lokale Friluftsråd. Det skal være én, som brænder for sagen. I bedste fald kan vi i 

bestyrelsen blive 10 mod nu 6. Hvert medlem af bestyrelsen opfordres til at medtage én eller flere personer 

til årsmødet. 

2.  Godkendelse af referatet fra bestyrelsesmødet den 23. november 2022 

Det blev godkendt. 

3. Mødeplan for 2023-2024 

1. Den fremsendte plan blev gennemgået og ajourført. 

2. Temagruppe om stier. Friluftsrådet har givet 5 millioner kr. i tilskud til et nyt projekt, som skal bane vejen 

     for bedre netværk af stier i Danmark. Oprettelse af en temagruppe om stier er et oplagt emne at tage op 

     på årsmødet. Betty og Hanne er interesseret. 

3. Årsberetningen. Alle medlemmer af bestyrelsen bidrager med, hvad de har deltaget i. Turen til Læsø 

    er allerede beskrevet. Den kan ses på hjemmesiden. Det bør også fremgå, hvad der skal ske i de fire 

    kommuner næste år. 

4. Planlægning af årsmødet i øvrigt. Det bliver i Skovhuset, Skovhusvej 30, Frederikshavn. Benjamin er i 

    gang med at finde en oplægsholder, der kan snakke om friluftsliv, specielt overlanding, der er et ret nyt 

    begreb herhjemme i modsætning til Norge, Sverige, Tyskland og Finland. Det handler om at komme ud  

    i naturen på en ny og spændende måde. Den primære form for overnatning er camping. Thomas laver 

    programmet færdigt. Når det sendes ud, er det planen at sende beretningen med. 

 

4. Fredning 

Sag fra Lønstrup. Det er et lille projekt, som vedrører reparation af rørlægning og skråning. Der er givet 

dispensation til det forelagte projekt, oplyste Thomas.  

 

5. Nyt fra Friluftsrådet centralt 

1. Udlodningsmidlerne. Der er uddelt 15 mio. kr. til friluftsprojekter. Thomas gennemgik 5 ansøgninger fra 

    vores område. 

2. Formandens time 15. december. Thomas og Jens deltog. Næste time er 9. februar. 

3. Beklædning. Alle, der har bestilt, er nu forsynet med en ny jakke. 

4. Udvalg om adgang. Benjamin havde ikke mulighed for at deltage i første møde. Næste møde er 9. marts. 



 

 

6. Regionen 

Intet. 

7. Nyt fra NS Vendsyssel 

Brugerrådet. Thomas fortsætter som medlem med Betty som suppleant. 

8. Afholdte møder og kommende møder 

1. Naturpark Tolne. Naturparkens dag 4. juni. Hanne gjorde rede for det omfattende program, der allerede 

    er næsten færdigt. Der er planlagt et væld af aktiviteter hele dagen med start klokken 7.00 og slut ud på 

    eftermiddagen. Friluftsrådet bidrager med en guidet cykeltur i hele området på 20-25 km. Start kl. 10.30. 

2. Fisketrappen i Bindslev. Der venter 20 mio. kr. på at blive brugt inden årets udgang. Ellers er det for sent.  

3. Projektgruppe Tranum Natur National Park. Der har ikke været møde. 

4. Projektgruppe Læsø Natur National Park. Også sat i bero. 

9. Nyt fra kommunerne 

Hjørring Kommune. 

Grønt Råd. Her forventes en ny formand. 

Brønderslev Kommune. 

Intet. 

Frederikshavn Kommune.  

Råstofindvinding i beskyttet natur. Betty har fået henvendelse fra en nabo til området, som føler sig 

generet. Hun har givet vejledning til, hvad man kan gøre, men har derefter ikke hørt mere. 

Læsø Kommune. 

Intet.  

10. Eventuelt 

Intet. 

Jens Kølbæk 


